

လေ့လာခြင်း(၅)

ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်များ
န စမသာဓုန သို့သိ

လေ့လာခြင်း(၄)၌ သမ္မာကျမ်းမှ လူတို့သေရခြင်းအကြောင်းအရင်း၊ သေခြင်း၏ သဘာဝနှင့် ထာဝရသင်္ချိုင်းမှ ကယ်တင်ခြင်းရန်တခုတည်း သောမြော်လင့်ခြင်း အကြောင်းများကို အကျဉ်းချုံး ဆွေးနွေးခဲ့ပြီ။လေ့လာ ခြင်း(၅)မှာ ဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်များကို ဆင်ခြင်သုံးသပ်ခြင်းဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်သည်များကိုပို၍နားလည်နိုင်မည်။

လွတ်မြောက်စေခြင်းဂတိတော်
ပ စမသာဓုန သီ နှုငလနမညေခန

အစပိုင်း၌ အာဒံနှင့်ဧဝတို့၏ မနာခံမှုနောက်ပိုင်း ကျိန်ခြင်းထဲမှာ ဘုရားသခင်က လူတို့၏အပြစ်အကျိုးဆက်ကို ကြေငြာခဲ့သည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်၏အံ့ဘွယ်ဂတိတော်သည်မြော်လင့်ခြင်းရောင်ခြည်တန်းတခုပေးခဲ့ သည်။ကျမ်းချက်တခုမှာဤသို့ဆိုထားသည်ကိုနားလည်ရန်မလွယ်ကူပါ။

-ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည် မြွေကိုခေါ်၍ သင်သည် ဤအမှုကိုပြုသော ကြောင့်သားယဉ်သားရဲအပါင်းတို့ထက်ကျိန်ခြင်းကိုခံရ၏။သင်သည်ဝမ်းဖြင့်သွား၍မြေမှုန့်ကိုတသက်လုံးစားရမည်။ သင်နှင့်မိန်းမကွိုင်း၊ သင်၏အမျိုး အနွယ်နှင့်မိန်းမ၏အမျိုးအနွယ်ကွိုင်းငါသည်ရန်ငြိုးဖွဲ့စေမည်။သူသည်သင်၏ခေါင်းကိုကြိတ်လိမ့်မည်။ သင်သည်သူ၏ဖနောင့်ကိုကြိတ်လိမ့်မည်ဟုမိန့်တော်မူ၏- (က ၃:၁၄-၁၅)
ဂတိတော်နှင့်ပတ်သက်သည့် ရှင်းလင်းချက်အပြည့်မှာ ဤလေ့လာခြင်း၏ ပြင်ပဘက်ရောက်သဖြင့် -သမ္မာကျမ်းအခြေခံ- စာအုပ်၌ အကျယ်တဝင့်ရှင်း ပြမည်။သို့သော် ယခုမှာဘုရားသခင်၏ကယ်တင်ခြင်းအကြံအစည်ကိုပို၍နားလည်လာလျှင်ပထမဂတိတော်သည်ဝေ၏မျိုးဆက်မှတစ်ဦးသ ည်အပြစ်တရားကိုနောက်ဆုံးအောင်မြင်ခဲ့ကြောင်းထင်ရှားစွာ သိရသည်။ အပြစ်တရားသည်

သေစေသော ထိုးရိုက်ခြင်းတရပ်ဖြစ်သည်။သို့သော် ဝေ၏မျိုးဆက်သည်ခေတ္တ ခဏသာခံရမည်။ (နိုင်းယှဉ်ပြောရလျှင် ဦးခေါင်းဒဏ်နှင့် ခြေဖနောင့်ဒဏ်)
ကယ်တင်ရှင်တစ်ဦးလာမည်ဟုဂတိတော်ရှိသည့်အပြင်ဘုရားသခင်ညွှန်းသောကယ်တင်ရှင်သည်ယေရှုခရစ်တော်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မာကျမ်း၌ ယုံမှားဘွယ်မရှိ ဖော်ပြထားသည်။

ဒေဒ်၌ ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်
သို့ စမသာဓုန ငည နိနည

ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်ကို အာဒံနှင့်ဧဝတို့၏ကျူးကျော်ခြင်း၌ မြွေသည်အရေးပါသောအပိုင်းမှာရှိသဖြင့် ယင်းကိုအပြစ်တရား၏ သင်္ကေတ ဖြစ်လာသည်။ ယေရှုသည် သူ၏ရန်သူများ ဖါရိရှဲကိုခေါ် ရာတွင် -သင်တို့ မြွေပွေး တသိုက်တမြူ- ဟူသောစကားရပ်ကိုသုံးစွဲခဲ့သည်။ မြွေ၏ဦးခေါင်း ၌ သေစေနိုင်သည့်ဒဏ်ရာသည်အပြစ်တရားနှင့်သေခြင်းတရားကိုလုံးဝဖျက်စီးမည်ဟု ဂတိတော်ပါရှိသည်။ မိန်းမ၏မျိုးစေ့သည် ဖျက်စီးသူဖြစ် သဖြင့် ယင်းအမှုကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ခြေဖနောင့်၌ ဒဏ်ရာရခဲ့သည်။ ယင်း ဒဏ်ရာသည်ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာမည်။
သမ္မာကျမ်းစာကို သေချာစွာဖတ်ကြည့်သည့်အခါ မိန်းမ၏မျိုးစေ့သင်ခန်းစာ ပေးသည့်ပုံပြင်သည် သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏အသက်သေခြင်းနှင့်ရှင်ပြန်ထ မြောက်ခြင်းကိုပြသည်။ ယေရှုသည်အပြစ်တရားနှင့်သေခြင်းတရားကိုအောင် မြင်ခဲ့ပြီးသူ့ကိုယုံကြည်သူများအား ထာဝရအသက်လမ်းကို ခင်းကျင်းပေးခဲ့ သည်။
မိန်းမ၏မျိုးစေ့သည်မည်သူမည်ဝါဖြစ်သည်ကိုအောက်ပါကျမ်းချက်မှသိလွန်စေပေးခဲ့သည်။
-ကြည့်ရှုလော့၊ သတိုးသမီးကညာသည် ပဋိသန္ဓေဆွဲယူ၍သားယောကျ်ားကို ဖွားမြင်လတံ့ထိုသားကိုမောနွေလအမည်ဖြင့်မည့်ရကြလတံ့လာသတည်း။- (မ ၁:၂၃)

- ဤကျမ်းပိုဒ်သည်ကောင်းကင်တမန်တော်ကယောသပ်အား - သူနှင့်စေ့စပ် ထားသည့်မိန်းမ၌ သားယောကျ်ားတဦးဖွားမြင်၍ယေရှုအမည်မှည့်ရမည်-ဟု ပြောခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြောင်းမှာ သူသည် သူ၏လူအား အပြစ်မှ ကယ်နှုတ်ခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ ဤအရာများအားလုံး ဘုရားသခင်က သူ၏ ပရောဖက်များမှတစ်ဆင့်ပြောခဲ့သည်ကိုဖြည့်စွမ်းခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ထိုနောက်ဟေရုယအခန်း(၇)၌ လည်းထပ်မံဆိုထားပါသည်။ပေါလုကလည်း ဖြည့်စွမ်းမည့်အချိန်ရောက်သည့်ကာလ၌ ဘုရားသခင်သည် သူ၏သားတော် ကို စေလွှတ်၍ ပညတ်တော် အောက်၌ မိန်းမမှဖွားမြင်မည်။

ယေရှုသည် အပြစ်တရားနှင့်သေခြင်းတရားကို အောင်မြင်ခဲ့ခြင်းဖြင့်(အပြစ် တရား)မြေသည်ဦးခေါင်း၌ သေစေသောဒဏ်ရာရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ခရစ်တော် နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြေသည်(အပြစ်တရား)လုံးလုံးလျားလျား ဖျက်စီးခြင်းခံခဲ့ရ သည်။ ခရစ်တော်လက်ခံခဲ့သည့် လုပ်ရပ်ဖြစ်စဉ်မှာ လက်ဝါးကပ်တိုင်၌ သေခြင်းနှင့် ဂူသင်္ချိုင်း၌ အချိန်တိုနေခဲ့ခြင်းသည် ဖနောင့်၌ ဒဏ်ရာရခြင်း ပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းကိုပရောဖက်ဟေရုယကကြိုတင်ဟော ကြားခဲ့ပါသည်။

- ကျွန်ုပ်တို့၏ဆိုးညစ်ခြင်းနှင့်ပညတ်တော်ချိုးဖောက်ခြင်းကြောင့်သူဒဏ်ရာခံခဲ့ရသည်။- ယင်းသို့အားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ ကယ်တင်ခြင်းကြံစည်တော် ပထမဆင့်ပြီးပြည့်စုံခဲ့ပါသည်။ သို့ရာတွင် ခရစ်တော်သည် အဦးဆုံးသော အသီးဖြစ်၍ ရိတ်သိမ်းဘို့ရာ နောက်ထပ် အဆင့်နှစ်ဆင့်ရှိသေးသည်။ ယင်းတို့မှာ အပြစ်တရားနှင့် သေခြင်းတရားကို လုံးဝဖျက်သိမ်းပြီးမြောက် အောင်မြင် ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ခရစ်တော်၏ ပညတ်ချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်သော မိတ်ဆွေများ အားဆုချီးမြှင့်ပေးသည့်အချိန်သည် ဒုတိယအဆင့်ပြီးပြည့်စုံမည်။ယင်းတို့ကို သေခြင်းမှ ထမြောက်စေပြီး ထာဝရအသက်ကို ပေးခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာစဉ် သူ့ဩဇာကိုနာခံသော သူများအား ကမ္ဘာမြေပေါ် ရှိလူမျိုးစုများကို သူနှင့်အတူအုပ်စိုးခွင့်ပေးမည်။ ဤအဆင့်အချိန်ကာလမှာ အနှစ်တထောင် ဖြစ်ပါမည်။

တတိယနှင့်နောက်ဆုံးအဆင့်သည်အနှစ်တထောင်၏အဆုံးတိုင်ဖြစ်ပါသည်။ထိုအချိန်၌ နောက်ဆုံးစီရင်ခြင်းရှိမည်။ အပြစ်တရားနှင့် သေခြင်းတရားကို လည်းလုံးဝဖျက်သိမ်းပစ်မည်။သူ၏ရန်သူကိုခြေဖဝါးတော်အောက်ကျသည့်တိုင်အောင် ခရစ်တော် အုပ်စိုးသွားမည်။ နောက်ဆုံးသော ရန်သူဖြစ်သည့် သေခြင်းတရားကိုဖျက်စီးပစ်မည်။ မယုံကြည်သူများသည်သေခြင်းတရား၌ ရှိ နေမည်။ သတင်းကောင်းကိုယုံကြည်နာခံသူများမှာ ဗတ္တိဇံခံယူပြီးဆက်လက် ကောင်းမွန်စွာ နေထိုင်သူများထာဝရအသက်ကိုရရှိမည်။

ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်ဖွင့်ပြခြင်း

✽န ကည်သို့ညါ စူညေ သို့သိ

အာခံနှင့်ဇေဝတို့*မျိုးဆက်များ တိုးပွားလာသည့်အခါ ကိုယ်စိတ်ထင် ရာလုပ်တတ်သည့် မိဘများထံမှအမွေဆက်ခံသည့် အပြစ်တရားများသည် တဖြေးဖြေး ထင်ပေါ်လာပါသည်။ ကမ္ဘာဦးအခန်းကြီး၆မှာ မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ သည့်မှာ - မြေကြီးပေါ်မှာလူအပြစ်ကြီး၍သူ၏စိတ်နှလုံးအကြံအစည်ရှိသမျှ တို့သည်အစဉ်မပြတ်ဆိုးညစ်ခြင်းသက်သက်ရှိကြောင်း။- (က ၆း၅) လူတို့သည် ဤသို့သောအခြေအနေသို့ရောက်ရှိသည်ကိုမြင်၍ ဘုရားသခင် သည် မြေကြီးပေါ်မှာလူကိုဖန်ဆင်းတော်မူသည်ကိုနောင်တရ၍နှလုံးတော်ပူ ပန်လျက်ရှိတော်မူ၏(က၆း၆)- သမ္မာကျမ်း၌ ဘုရားသခင်သည်နည်းမျိုးစုံ သော ကယ်တင်ခြင်း ကြံစည်တော်ဖော် ပြခဲ့သည်။ ယုံကြည်နာခံသူများကိုထူး ခြားသော ဂတိတော် ပြု ခဲ့သည်။

နောဇ ဌာဇ

နောဇတဦးတည်းသာ ဘုရားသခင်၏ စိတ်တော်နှင့် တွေ့သောသူ ဖြစ်၏(က၆း၈-၉)ဘုရားသခင်က သူ၏ဖန်ဆင်းခြင်းကို အသစ်တဖန်ပြု မည်ဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ နောဇကို သူ၏ကြံစည်တော်၌ အသုံးပြုရန်

ရည်ရွယ်ခဲ့သည်။ - ဘုရားသခင်သည် နောဇအားမိန့်တော်မူသည်ကား သတ္တဝါအပေါင်းတို့၏ အဆုံးသည် ငါ့မျက်မှောက်တွင် ပေါ်လာပြီ။

သူတို့ကြောင့် မြေကြီးသည် အမွေအမှုနှင့် ပြည့်စုံလေ၏ အကယ်စင်စစ် မြေကြီးနှင့်တကွ သူတို့ကိုငါဖျက် စီးမည်။- (က၆း၁၃)

နိဒါန်း

ဘုရားသခင်သည် ရေလွှမ်းမိုးခြင်းကို ရွေးခဲ့၍ လူနှင့်အပါအဝင် လေရှုသော သတ္တဝါများတို့ကို ရေမြှုပ်စေခဲ့သည်။ ကမ္ဘာဦးကျမ်း၌ မှတ်သားခဲ့သည့် ရေလွှမ်းမိုးခြင်းကို အများက ဒဏ္ဍာရီပုံပြင်ဟု ထင်မှတ်ခဲ့ကြသည်။ သို့သော် ကျွန်ုပ်တို့ သေချာစွာ စစ်ဆေးခဲ့လျှင် များစွာသော သိပ္ပံဆိုင်ရာ သက်သေပြုချက်များက သမ္မာကျမ်း၏ စစ်မှန်သော တရားတော်ကို ထောက်ထားပြုနေကြောင်းတွေ့ရသည်။ သမ္မာကျမ်း၏ ရေလွှမ်းမိုးခြင်းအကြောင်းကို အသုံးပြုပြီးကောင်းသော အကျင့်စာရိတ္တ သင်ခန်းစာများ ပြသခဲ့သည်။ နောဇော်ဘဝ အသက်တာသည် သူ့ခေတ်အချိန်၌ မယုံကြည်သူများနှင့် ကွဲပြားခြားနားပါသည်။ နောဇော်ယုံကြည်ခြင်းသည် ထွန်းပြောင်သည့် နမူနာကောင်းကို ပြခဲ့သည်။

ဘုရားသခင်၏ ကတိတော်

ဝိညိုဏမသာဓုန

ထာဝရဘုရားသည် ဤအချိန်မှစ၍ ကမ္ဘာမြေကြီးကို နောက်ထပ် ဒီရေလွှမ်းမိုးခြင်းဖြင့် မဖျက်ဆီးကြောင်း ကြေငြာခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည် ဤကမ္ဘာမြေကြီးပေါ် ရည်ရွယ်ချက်တခုရှိသည်။ - မြေကြီးမကုန်မှီတိုင်အောင် မျိုးစေ့ကြံရသောကာလ၊ အသီးအနှံကို သိမ်းရသောကာလ၊ နွေကာလ၊ ဆောင်းကာလမပြတ်ရဟု မိန့်တော်ရှိ၏။ (ကစား ၂၁-၂၂)

၆၇

လူနည်းစုသာကယ်တင်ခြင်းရမည်

နုတမေနုလေနိ

သမ္မာကျမ်း၌ မှတ်တမ်းတင်တခုမှာ လူနည်းစုက ဘုရား သခင်ကို ယုံကြည်သဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းမှာလည်း လူနည်းစုသာ ရရှိမည်။ ဤမူအရ ရေလွှမ်းမိုးခြင်းမှာ ထင်ရှားပြသခဲ့သည်။ (ပေး-၃-၂၀) ထိုနည်းတူပင် ယေရှုခရစ်တော်ပြောခဲ့သည့် ထာဝရသေခြင်းမှ ကယ်တင်ခြင်းရရန်နှင့်လည်း ရည်ညွှန်းပါသည်။
- ကျဉ်းသော တံခါးကို ဝင်ကြလော့။ ပျက်စီးခြင်းသို့ ရောက်သော လမ်းနှင့် တံခါးသည် ကျယ်ဝန်းသည်ဖြစ်၍ ဝင်သောသူတို့သည် များကြ၏။ အသက်ရှင်ခြင်းသို့ ရောက်သော လမ်းနှင့် တံခါးသည် အလွန်ကျဉ်းမြောင်းသည်ဖြစ်၍ တွေ့ဝင်သောသူတို့သည် နည်းကြ၏။ (မာ ၁၃-၁၄)

အထက်ပါကျမ်းချက်များအပါအဝင် များစွာသော သမ္မာကျမ်း၏ ပြချက်နှင့် နမူနာများသည် သန်းပေါင်းများစွာ ယုံကြည်သူများပါဝင်သည့် ကမ္ဘာ့ဘာသာ ရေးဂိုဏ်းများအား သံသယဖြစ်စေသည်။ သမ္မာကျမ်း၏ သွန်သင်ခြင်းမှာ ထာဝရသေခြင်းမှ ကယ်တင်ခြင်းရရန် တဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်အလိုက်နှင့် ဆိုင်သော ကိစ္စရပ်တခုဖြစ်သည်။ ဦးအပြင် ဘုရားသခင်၏ စိန်ခေါ်နေသော တောင်းဆိုချက် (ခက်ခဲ၍ ကျဉ်းသော တံခါးဝင်သည့် ယုံကြည်ခြင်း) ကို လက်ခံပြီးနှင့် လက်ခံ ရန်ပြင်ဆင်သူများ အလွန်နည်းပါးပါသည်။

အာဗြဟံ ဗျူဗဏ

အာဗြဟံသည် စံနမူနာကောင်းသော ပုဂ္ဂိုလ်တဦး ဖြစ်သည်။ သူသည် ဘုရားသခင်၏ နုတ်ကပတ်တော်ကို ယုံကြည်သည့် အတွက် ခက်ထန် သော စမ်းသပ်ချက်များကို အောင်မြင်ခဲ့သည်။

၆၈

ရှေးဟောင်းပစ္စည်းလေ့လာရေးကမ္ဘာကျမ်းကို သက်ဝင်စေသည်

ဗမာ့နေသူ သာယာဝတီ၌ အုနု ငြုနု အသွင်နု

ဗြ ၂၀၀၀ ခန့်က အာဗြဟံသည် ရှေးဟောင်းမြို့တော် မ (၂၃၅၆) ၌ နေခဲ့သည်။ ယင်းမြို့သည် ပါရှန်ပင်လယ်ကွေ့အနီးမှာ တည်ရှိသည်။ မကြာမှီကာလက (၂၃၅၆) တည်နေရာကို ရှေးဟောင်းတူးဖော်ရေးပညာရှင်က တူးဖော်တွေ့ခဲ့သည်။ သူတို့၏ တွေ့ရှိချက်များအကြီးမားသော တိုက်တာများ၊ နန်းတော် များနှင့် ဝတ်ပြုရာကျောင်းတော်များကို အထူးကောင်းမွန်စွာ တည်ဆောက်နိုင်သည့် လက်မှုပညာအတတ် ယဉ်ကျေးမှုထွန်းကားသည့် မြို့တော်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်းဖော်ပြသည်။ ရှေးဟောင်းတူးဖော်ရှာဖွေရေးကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အား လွန်ခဲ့သော ခေတ်ကာလအဖြစ်အပျက်ကို ကွင်းကွင်းကွက်ကွက်ဖော်ပြပေးခဲ့သည်။ သမ္မာကျမ်းလေ့လာခြင်းကို လည်းများစွာ အထောက်အကူပေးခဲ့သည်။ အာဗြဟံက ဘုရားသခင်အား

အပြည့်အဝယုံကြည်မှုရှိကြောင်းကိုလည်းနား လည်ခံစားလာတတ်သည်။ အကြောင်းမှာဘုရားသခင်ကအာ ဗြဟံအားမိန့်ကြားခဲ့သည်မှာ -သင်၏ပြည် နှင့်တကွ အမျိုးသားချင်းပေါက်ဘော်များထဲကထွက်ပြီးလျှင် ငါပြုလုပ်တုံ့သော ပြည်သို့သွားလော့။- (ကော ၂:၁)

ရှေးဟောင်းတူးဖော်ရေး၏ ထောက်ထားချက်များအရအာ ဗြဟံအားလုံခြုံမှုရှိပြီးသက်တောင့်သက်သာသည့် ဘဝနေထိုင်မှုစွန့်ခွာ၍ အန္တရာယ်ရှိ သောတစ်ဖမ်းဒေသသို့သွားရမည်ကို ဘုရားသခင်ကမိန့်တော်မူသည်ကိုတွေ့ မြင်ရသည်။ ထိုအခြေအနေမှာ ဘုရားသခင်တပါးတည်းသာ သူ၏လမ်းပြ အားကိုးရာဖြစ်ကြောင်းနားလည်နိုင်ပါသည်။အာ ဗြဟံသည်အာ ဝိနှင့်ဝေကဲ့သို့မဟုတ်ဘဲ သူသည်ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်အားကိုးပြီး ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကိုလည်းနားခံသည်။

အာ ဗြဟံသည် အမွေခံရလတုံ့သော ပြည်သို့ ထွက်သွားမည် အကြောင်း၊ ဘုရားသခင်ခေါ်တော်မူသောအခါ သူသည်အဘယ်အရပ်သို့ သွားသည်ကိုကိုယ်တိုင်မသိဘဲလျက်ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်နားထောင်၍ထွက်သွားလေ၏။ (ဟော ပြောခန်း ၆၉)

အာ ဗြဟံအားပေးခဲ့သည့်ဂတိတော် (ပဋိညာဉ်)

န စမသာဠုဒ္ဓါ အသ ဗဘမဒေဝ

အာ ဗြဟံ၏ယုံကြည်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏ကောင်းကြီးပေးမည့် ဂတိတော်ပေါ် အခြေခံတည်ခဲ့သည်။ထာဝရတန်ခိုးတော်ရှင်၊ဖန်ဆင်းရှင်ဘုရားသခင်သည် မိန့်တော်မူခဲ့သည့် ဂတိတော်မှာ သေချာစွာ ဖြည့်စွမ်းမည်ကို သူကောင်းစွာနားလည်ထားခဲ့သည်။ဘုရားသခင်ကသူ့အား ငါသည်သင့်ကို လူမျိုးကြီးဖြစ်စေမည်။ငါကောင်းကြီးပေး၍သင်၏နာမကိုကြီးမြတ်စေမည်။သင်သည် ကောင်းကြီးခံရသော သူဖြစ်လိမ့်မည်။ သင့်ကိုကောင်းကြီးပေး သောသူကိုငါကောင်းကြီးပေးမည်။သင့်ကိုကျိန်ဆဲသောသူကိုငါကျိန်ဆဲမည်။သင့်အားဖြင့်လည်းလူမျိုးအပေါင်းတို့သည်ကောင်းကြီးမင်္ဂလာ ကိုခံရကြလိမ့်မည်။- (ကော ၂: ၂-၃)

အာ ဗြဟံ၏အသက်တာ၌ ဂတိတော်များ အဖန်တလဲလဲဖြစ်ပေါ် စေ သည်။ အချိန်တိုင်းမှာ မူလဂတိတော်သို့ သစ်သော ဂတိတော်ထပ်လောင်းပေး သည်။ ဤသမ္မာကျမ်းလေ့လာ ရာတွင် လွယ်ကူရန်အောက်ပါထင်ရှားသည့် ခေါင်းစဉ်တချို့ကိုရွေးချယ်ပြီးလေ့လာမည်။

- (၁) အာ ဗြဟံ၏သားစဉ်မျိုးဆက်များခါနန်ပြည်ကိုပိုင်ဆိုင်မည်။
- (၂) အာ ဗြဟံ၏မျိုးဆက်များကြီးမားသောလူမျိုးစုကြီးဖြစ်မည်။
- (၃) တဦးသောမျိုးဆက်မှလူမျိုးစုအားလုံးကောင်းကြီးရမည်။

(၁) အာ ဗြဟံ၏သားစဉ်မျိုးဆက်များခါနန်ပြည်ကိုပိုင်ဆိုင်မည်။

ဗဘမဒေဝှိ န္ဗုဒညိညေအာ အသ စသျှန္ဓ အနုညေ သံ ဃညေညေ ဘုရားသခင်က အာ ဗြဟံအားပို့ဆောင်ခဲ့သည့် နယ်မြေမှာရှေးခေတ် ခါရန်ပြည်ဟုခေါ်ဝေါ်သည်။ ယင်းနယ်မြေကို တိုက်ဆိုင်ခြင်းအားဖြင့်ယခု ခေတ်လစနော၊ကုသရေလ၊ဆိုင်ရီးယားနှင့်ဂျော်ဒန်ပြည်နယ်တို့ဖြစ်ပါသည်။ မြေထဲပင်လယ်အရှေ့ပိုင်းအစွန်းဒေသများဖြစ်ကြပါသည်။(ကော၅:၁၈) အာ ဗြဟံ ခါရန်ပြည်သို့ရောက်စဉ် ဘုရားသခင်က -ဤပြည်ကို သင်၏ အမျိုးအနွယ်အား ငါပေးမည်ဟုမိန့်တော်မူ၏- (ကော ၂:၇)

ဤဂတိတော်ကိုနောင်အခါထပ်မံပြုခဲ့သည်။-သင်မြင်သော မြေတပြင်လုံးကို သင်နှင့်သင်၏အမျိုးအနွယ်အားငါသည်ကာလအစဉ်အမြဲပေးမည်။- (ကော၃:၁၅) သတိပြုချက်။ဤနေရာမှာ -သင်နှင့်-၊ -အစဉ်အမြဲ-ဟူသော စကားစု၂ရပ် မပါရှိခဲ့လျှင်၊ ဂတိတော်ကိုယောဂ္ဂုမ္ဘတ်စာ၌ ကုသရေလလူမျိုးခါရန်ပြည်ကို အောင်မြင်သည်ဟုယူဆလိမ့်မည်။င်းသည်ဂတိတော်တစ်စိတ်တဒေသသာမန်ကန်သည်။အကြောင်းမှာပထမဦးဆုံးဂတိတော်သည်အာ ဗြဟံနှင့် ပြုခဲ့သည်။ သူ၏မျိုးဆက်လည်းပါဝင်သည်။ဒုတိယမှာခါရန်ကိုပိုင်ဆိုင်မှုသည်ထာဝစဉ် ဖြစ်မည်။

ပထမအချက်တွင်သမ္မာကျမ်းပေါ်ပြသည်မှာခါရန်ပြည်တွင်အာ ဗြဟံသည်ယနေ့ (ဩသကည) လူမျိုးကဲ့သို့၊ သူ့ဇနီးအား သဂြိုလ်ရန် မြေကွက် ဝယ်ရသည်။ နောက်ဆုံးတွင် သူကွယ်လွန်သည့်တိုင်အောင်နယ်မြေပိုင်ဆိုင် ခြင်းမရှိသေးပေ။ (တကူး ၂-၅)

ခုတိယအချက်မှာ ရှင်းလင်းလုပ်ပါသည်။ အာဗြဟံနှင့် သူ၏အမျိုးအနွယ်၊ ယနေ့တိုင်ကုသရေလလူမျိုးစုသည် ခါရန်ပြည်ကိုအစဉ်အမြဲပိုင်ဆိုင်ခြင်းမရှိသေးပေ။

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းမှအပြေ

နန္ဒါရူပမနုဿဒေဝဉာဏ်စမသလင်္ခါရ အနု ညေတနမ

ရှင်းလင်းစွာသိရမည်မှာ - ဂတိတော်ဖြည့်စွမ်းခြင်းသည် အနာဂတ်ကာလမှာဖြစ်မည်။ ဤဂတိတော်၏ ဆုလဒ်ရရန် အာဗြဟံ၏ အမျိုးအနွယ် များသည်အာဗြဟံကဲ့သို့ ဘုရားသခင်အား နာခံပြီး ယုံကြည်မှုရှိရမည်။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက် ထာဝရအသက်ရကာ ခါရန်ပြည်ကို အစဉ်အမြဲပိုင်ဆိုင်ရမည်။ (မဂ္ဂ-၁၁)

အခြားသောဂတိတော်များကိုလေ့လာစဉ်အဖြစ်အပျက်များကိုပို၍ရှင်းလင်းစွာသိနားလည်မည်။

(၂) အာဗြဟံ၏မျိုးဆက်များကြီးမားသောလူမျိုးစုကြီးဖြစ်မည်။

ဗာမဇ္ဈိန်ရူပနညိညေအာ အသ ဘနသသာန ဓမ္မနအေ ခြအသည

အာဗြဟံ၏ဘဝမှတ်တမ်းတလျှောက်လုံး၌ ဤဂတိတော်ဖြည့်စွမ်းလျက်ရှိသည်။ သမ္မာကျမ်း၌ အကျယ်တဝင့်ဖော်ပြထားပါသည်။

(ကမ္ဘာဦး၁၂း၂၁၃း၁၆၊ ၁၅း၅နှင့် ၂၂း၁၇)

ကမ္ဘာဦးကျမ်းမှတ်တမ်းတွင်၊ အာဗြဟံ၏သားကုဇာတ်နှင့် မြေးယာကုပ် (နောက်ပိုင်း ကုသရေလဟုပြောင်းခဲ့သည်။) တို့သည် ကုသရေလလူမျိုးစု၏မူလဘိုးဘေးဘီဘင်များဖြစ်သည်။ သူတို့မှာ ခါရန်ပြည်၌ နေခဲ့ပြီးအစာ ရှားပါးသည့်အချိန်၊ ယာကုပ်ကမိသားစုအားအံ့ဂုတ္တုပြည်သို့ခေါ်ဆောင်သွားသည်။ ထွက်မြောက်ရာကျမ်းတွင် ယာကုပ်၏ သားစဉ်မြေးဆက်တိုးပွားကာ လူပေါင်းနှစ်သန်းကျော်ရှိလူမျိုးစုတစ်ခုကြောင်းနှင့်ယင်းတို့သည်အံ့ဂုတ္တု၌ ကျွန်ုပ်တို့ခွဲကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ဩ ၁၅၀၀၁၃၊ ဘုရားသခင်သည် မောရေအားစေလွှတ်ပြီး သူတို့ကိုလွတ်မြောက်စေကာခါရန်ပြည်နယ်သို့ပြန် ရောက်ခဲ့သည်။ ယောရှုမှတ်စာ၌ မောရေ၏ဆက်ခံသူကုသရေလလူမျိုး ၁၂၅၀ တို့သည်ခါရန်ကိုမည်သို့နိုင်ခဲ့ကြောင်းပြောခဲ့သည်။ နောက်ပိုင်းမည်သို့ ဖွံ့ဖြိုးခဲ့ပြီး ဩ ၁၀၀၀၁၃၊ ဒါဝိဒ်မင်းနှင့် ရှောလမွန်မင်း လက်ထက်တိုးပွား သောနိုင်ငံတော်ဖြစ်ကြောင်းဖော်ပြထားပါသည်။

ဂတိတော်များကိုဓမ္မသစ်၌ ရှင်းပြခြင်း

နန္ဒါရူပမနုဿဒေဝဉာဏ်စမသလင်္ခါရ အနု ဝမသာဇဗ္ဗ

ရှောလမွန်မင်းကွယ်လွန်ပြီးနောက်ကုသရေလလူမျိုးများတဖြေးဖြေးကျဆင်းကာနောက်ဆုံး၌ ခါရန်ပြည်မှပြည်နှင့်ဒဏ်ခံခဲ့သ ည်။ အကြောင်းမှာလူအများတို့သည် ယုံကြည်မှုမရှိသည့်အပြောအဆိုနှင့် ဘုရားသခင်ကိုနာမခံမှု ကြောင့်ဖြစ်သည်။ (တရား ၂၈း၁၅-၆၈) အာဗြဟံအားဂတိပေးခဲ့သောအံ့ဘွယ် ရာအချက်တရပ်ကို ဓမ္မသစ်၌ တွေ့မြင်ရသည်။ တမန်တော်ပေါလုက ရောမစာ ၌ ရှင်းလင်းစွာမှတ်သားခဲ့သည်မှာ - ကုသရေလနှင့်ဆက်နွယ်သောသူအပေါင်း

တို့သည် ကုသရေလလူမျိုးမဟုတ်။ ထိုနည်းတူ အာဗြဟံ၏ အမျိုးအနွယ် ဖြစ်သောသူအပေါင်းတို့သည် အာဗြဟံ၏သားမှန်မဟုတ်။ - (ရောဇး၆-၇)

ပထမဂတိတော်ကိုလေ့လာရာတွင်အချက်ကိုအနည်းငယ်ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။

လူမျိုးစုကြီးဖြစ်လာမည့်ဂတိတော်သည်အာဗြဟံကဲ့သို့ယုံကြည်မှု ရှိသူများပါဝင်ဖွဲ့စည်းသည်ကို ဆိုလိုသည်။ မယုံကြည်သူများကို ဆိုလိုခြင်း မဟုတ်ပါ။ ဆွေစဉ်မျိုးဆက်အသီးသီး၌ အာဗြဟံကဲ့သို့ယုံကြည်သူများနည်း ပါးပါသည်။ သို့သော် ခရစ်တော်ယေရှုဒုတိယအကြိမ် ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ပြန် ကြွလာစဉ်သူတို့သည် ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးအားလုံးစုစည်းကာ လူမျိုးစုကြီး တစ်ခုဖြစ်မည်။ ထိုစဉ်အာဗြဟံသည်သူ၏ထာဝရအသက်ရသောသားစဉ်မျိုး ဆက်များဘုရားသခင်၏ ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းနေသည်ကို မြင်ရမည်။

-အသီးသီး ဘာသာစကားကို ပြောသော လူအမျိုး အနွယ်ခပ်သိမ်း တို့အထဲမှထွက်၍ အဘယ်သူမျှမရေတွက်နိုင်သော လူများအပေါင်းတို့သည် ဖြူသောဝတ်လုံကိုဝတ်ဆင်လျက် စွန်ပလွဲခက်ကိုကိုင်လျက် ပလ္လင်တော်ရှေ့ သိုးသယ်ရှေ့မှာ ရပ်နေကြ၏- (ဗျာ ၇း၉) ဤသို့ဖြင့် ဂတိတော်သည် ယခင်ကာလထက်သာ၍အံ့ဘွယ်ရာပုံစံဖြင့်ဖြည့်စွမ်းမည်။

(၃) တဦးတည်းသော အာဗြဟံမျိုးဆက်မှ လူမျိုးစုအားလုံးကောင်းကြီး ရမည်။

မသကျ သညန သ် ဗာမဒေဋ္ဌိ န္ဓုခနညိညော အ ဉာအေသည အသ ဘန ဘူဇ္ဈနိ

သို့သော် ဤဂတိတော်နှင့် ပတ်သက်ပြီး၊ စကြာဝဠာနှင့်ဆိုင်သောအပြစ် တရားနှင့် သေခြင်းတရားကျိန်ဒဏ်မှ လွတ်မြောက်ရန် လူသားအားလုံးသည် အမြင့်ဆုံးသော ကောင်းကြီးမင်္ဂလာမရရှိသေးပါ။ သမ္မာကျမ်းစာထဲမှာ ဖွင့်ဆို ထားသည်မှာ ထိုအချိန်ဆိုက်ရောက်သည့်အခါ - ထာဝရဘုရား၏ဘုန်းတော် သည် မြေတပြင်လုံး၌ နှံ့ပြားလိမ့်မည်။- (တော ၁၄-၂၁)

မြေတပြင်လုံးကို အကြမ်းဖက်မှုနှင့် ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ခြင်းတို့ဖြင့် လွှမ်းမိုး သည့်ကာလမှာ ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းတော်နှံ့ပြားရန်နေရာမရှိပါ။ (ဆာဂူ၊ ဟေဂူ)မှာ ကြိုတင်ဟောပြောထားသည့် ဤအံ့ဘွယ်ရာ ကောင်းကြီးမင်္ဂလာ ရောက်ရှိဘို့ရန် အကြီးအကျယ်ဆုံးသော ပြောင်းလဲမှုရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း ထင်ရှားပါသည်။ မည်သို့သောကြီးမားသည့် ပြောင်းလဲမှုမျိုးမဆိုပြောင်းလဲ ရမည်မှာ သေချာစွာ သိနားလည်ပါသည်။ ဤသည်မှာ သမ္မာကျမ်း တလျှောက်လုံး ကျွန်ုပ်တို့အားသင်ကြားနေသည့် ဧဝံဂေလိတရားပင်ဖြစ်ပါ သည်။ ခရစ်တော်မဖွားမီ အနှစ်၂၀၀၀၌ အာ ဗြဟံအားပြုခဲ့သော ဂတိတော် သည်သတင်းကောင်း၏ အခြေခံဖြစ်သည်ကို လူနည်းစုသာ သဘောပေါက် နားလည် ကြသည်။ -ဘုရားသခင်သည်ယုံကြည်ခြင်းကိုထောက်၍ တပါးအမျိုးသားတို့ကိုဖြောင့် မတ်ရာ၌ တည်စေတော်မူမည်ဟု ကျမ်းစာသည် မြော်လင့်လျက်အာ ဗြဟံအား အမိန့်ရှိ၍သင့်အားဖြင့်လူမျိုးအပေါင်းတို့သည်ကောင်းကြီးမင်္ဂလာကိုခံရကြလိမ့်မည်ဟုဧဝံဂေလိတရားကိုဟောနှင့်လေ၏- (ဂလ ၃:၈)

**ယေရှုခရစ်တော် - အာ ဗြဟံ၏မျိုးဆက်
`ဇ္ဈကျ ယုမဏ္ဍာ - ဗာမဒေဋ္ဌိ န္ဓုခနညိညော**

ဧဝံဂေလိတရားတော်၏ဗဟိုအချက်အခြာနှင့်အာ ဗြဟံအားပေးသောဂတိတော်၌ အရေးပါသောပုဂ္ဂိုလ်သည်ယေရှုခရစ်တော်ဖြစ် ပါသည်။သူသည် အာ ဗြဟံ၏မျိုးဆက်ထဲ၌ ထူးထူးကဲကဲသောပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဖြစ်ပါသည်။ဓမ္မသစ်မှတ်၍သို့ဖွင့်ဆိုထားပါသည်။ -ခရစ်တော်၏ဆွေစဉ်မျိုးဆက်စာ ရင်းတွင်အာ ဗြဟံနှင့်ဒါဝိဒ်တို့ မှဆင်းသက်တော်မူသောယေရှု- (မ ၁:၁) ဤဆွေစဉ်မျိုးဆက်စာ ရင်းကို လိုက်လံစစ်ဆေးလျှင် ယေရှုသည် အာ ဗြဟံမှဆင်းသက်လာသည်ကိုဓမ္မသစ်တလျှောက်လုံးတွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ပေါလုကဂလာတီစာ၌ -တဦးတည်းသောမျိုးဆက်သည်ဂတိ တော်၌ ပါရှိသော

ယေရှုကိုညွှန်းသည်။-
-ဂတိတော်တို့ကိုအာ ဗြဟံနှင့်သူ၏အမျိုးအနွယ်၌ ထားတော်မူ၏အမျိုးအနွယ်တို့ဟုအများသောသူတို့ကိုရည်မှတ်၍မိန့်တော်မူသည်မ ဟုတ်။သင်၏အမျိုးအနွယ်ဟုတယောက်သောသူကိုရည်မှတ်၍မိန့်တော်မူ၏- ထိုတယောက်သောသူကားခရစ်တော်ဖြစ်သတည်း။- (ဂလ ၃:၁၆)

ယေရှုသည်အာ ဗြဟံမှ ဆင်းသက်သောသားဟု ဖော်ပြသည်ထက် -ယုံကြည် ခြင်းရှိသောသူသည်အာ ဗြဟံ၏သားဖြစ်သည်ဟုလည်းဆိုထားပါသည်။- (ဂလ ၃:၇)
ယုံကြည်ခြင်း၏အဓိပ္ပါယ်သတ်မှတ်ရာတွင် ဘုရားသခင်ကိုလုံးဝယုံကြည်ပြီး နာခံခြင်းကိုဆိုလိုသည်။ယေရှုသည်အာ ဗြဟံ၏သားများထဲ၌ အမြတ်ဆုံးသောသားတော်ဖြစ်သည်ကို နားလည်နိုင်ပါသည်။
လူသားများထဲ၌ သူတဦးတည်း သာ ရန်သူအားကြောက်ရွံ့ခြင်းမရှိဘဲဆန့်ကျင်စွာခံ၍မေးမြန်းရဲသည်။ -ငါ၌ အပြစ်ရှိကြောင်းကိုသင်တို့တွင်အဘယ်သူဖော်ပြသနည်း။- (ယော ၈:၄၆)ဓမ္မသစ်၌ အရေးပါသောသတင်းမှာခရစ်တော်သည်ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် အပြစ်တရားကိုနှိမ်နင်းခဲ့သည်။ -ထိုကြောင့်ထိုသခင်သည်သေခြင်း အကြောင်းကိုပယ်ရှား၍ အသက်ရှင်ခြင်း အကြောင်းနှင့် မဖောက်ပြန်ခြင်း အကြောင်းကိုဧဝံဂေလိတရားအားဖြင့်ထင်ရှားစေတော်မူပြီး- (၂တိ ၁:၁၀)

ဧဝံဂေလိတရားတော်ကိုလူမျိုးစုအားလုံးသို့ဟော ကြားခဲ့ခြင်း

နန္ဒ သုစနု စမနဒေဋ္ဌိ အသ ဉာအေသည

ဓမ္မဟောင်းခေတ်တွင် ကယ်တင်ခြင်း သတင်းကောင်း (ဧဝံဂေလိ တရား)ကိုကုသရေလူမျိုးစု၌ အထူးပိုင်ဆိုင်ထားသည်။ သို့သော်သူတို့မှာ ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်ခြင်းနှင့် နာခံခြင်းမရှိသဖြင့် နောက်ပိုင်းယေရှု

ခရစ်တော်လာရောက်ပြီးသူ၏တပည့်တော်ကိုစေလွှတ်၍ကယ်တင်ခြင်းတရားတော်ကိုလူမျိုးစုတိုင်းသို့ဟောပြောစေခဲ့သည်။ (မာကု ၁၆:၁၅)

ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်ဖြည့်စွမ်းလျက်နှင့်ကမ္ဘာလူမျိုးစုအားလုံးကအာဗြဟံ၏မျိုးဆက်ဖြစ်သည့် ခရစ်တော်ယေရှု၌ ကောင်းကြီးမင်္ဂလာရပြီဟု

၇၅

အများကမြင်ကြသည်။ သို့သော်ဤသည်မှာ ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော် တစ်စိတ်တစ်ဒေသသာဖြစ်ပါသည်။ ထိုထက်မြင့်မြတ်သည့် ကြံစည်တော်တခု မှာဘုရားသခင်၏ဘုန်းတော်ကမ္ဘာမြေပေါ်၌ နှံ့ပြန့်ရန်ဖြစ်ပါသည်။ ဤအံ့ဘွယ်သတင်းကို လူအနည်းစုမျှသာ လက်ခံနိုင်မည်ကို ယေရှုကသိခဲ့ သည်။အကြောင်းမှာ ယင်းသည်ယုံကြည်မှု၏ကျဉ်းမြောင်းသောတံခါးဝင်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်မှုရှိနေသည်။ ယခုအနှစ် ၂၀၀၀နောက်ပိုင်း ဝေပလီတရားဟော ပြောလျက်ရှိသော်လည်းလူမျိုးစုအားလုံးကောင်းကြီးမင်္ဂလာများမရရှိသေး ပေ။

မြေပေါ်ရှိဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်

နုဉာဏ်သာ သို့သိသည့် နမေအာ

သို့ပင်ဖြစ်သော်ငြားလည်း ဘုန်းတော်နှံ့ပြားချိန် ရောက်ရှိလာမည်။ ယေရှုခရစ်တော်ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ပြန်လည်ကြွရောက်လာပြီးတာဝန်ရှိသူအား နှင့်ခရစ်တော်ကို ယူတင်ဝတ်ဆောင်သူများအပါအဝင် ရှင်ပြန်ထမြောက်စေ မည်။ ဤမှာ ဂတိတော်အတိုင်းအာဗြဟံ၏အမွေခံသူများဖြစ်ကြမည်။

(ဂလ ၃:၂၇-၂၉)

ထိုအချိန်မှာအာဗြဟံ၏ကောင်းချီးမင်္ဂလာသည်သူ၏မျိုးဆက်ယေရှုခရစ်တော်မှတဆင့်လူမျိုးစုအားလုံးပေါ်သက်ရောက်စေမည်။ (ဂလ ၃:၁၄)

ယေရှုသည် ကမ္ဘာမြေပေါ်၏ ရှင်ဘုရင်ဖြစ်သည့်အပြင်၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုတည်ထောင်ကာကမ္ဘာပေါ်တချိန်မျှမမြင်ဘူးသောကောင်းကြီးမင်္ဂလာကိုကြိုဆိုခေါ်ဆောင်လာမည်။ ဤအတွက်ကျွန်ုပ်တို့ ခရစ်ယာန် အားလုံး သင်ခဲ့သောဆုတောင်းခြင်းမှာ - နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ပါစေသော၊ အလိုတော်သည် ကောင်းကင်ဘုံ၌ ပြည့်စုံသကဲ့သို့ မြေကြီးပေါ်မှာ ပြည့်စုံပါစေသော။ - (မ ၆:၁၀)

၇၆

အကျဉ်းချုပ် - ကာမေပ

- အပြစ်တရားနှင့်သေခြင်းတရားမှနှောက်ဆုံးကယ်လွတ်ရန်ဂတိတော်တခု သည်အာဒံနှင့်ဧဝတို့ ကျဆုံးပြီးနောက် ချက်ချင်းပြုခဲ့သည်။
- ဘုရားသခင်၏ကယ်တင်ခြင်းကြံစည်တော်ကိုယုံကြည်သူသစ္စာရှိသူများအားဖွင့်ပြခဲ့သည်။
- ရေလွှမ်းမိုးခြင်း မှတ်တမ်းသည် လူအနည်းစုသာ ကယ်တင်ခြင်းရမည် ကိုပြသည်။
- ရှေးဟောင်းပစ္စည်းတူးဖော် ရန်ရှာဖွေခြင်းပညာ ရပ်သည်သမ္မာကျမ်း၏တိကျမှန်ကန်မှုကိုခိုင်မာစွာ သက်သေပြသည်။
- အာဗြဟံ၏ယုံကြည်မှုကြောင့် ဘုရားသခင်ကမြင့်မားသော ဂတိတော်ကို ပြုခဲ့သည်။
- ဂတိတော်များအားလုံးဖြည့်စွမ်းခြင်းမရှိသေးပါ။
- ဂတိတော်များသည်အပြစ်တရားနှင့်သေခြင်းတရားကိုအောင်မြင်သူယေရှုခရစ်ကိုညွှန်းသည်။
- အာဗြဟံကဲ့သို့ ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်နှာခံသူတို့ကို ယေရှုကထာဝရ သေခြင်းမှကယ်တင်နိုင်သည်။
- ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ယေရှုပြန်ကြွလာစဉ် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုတည်ထောင်မည်။ ထိုအခါဂတိတော်များအားလုံးဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။
- ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌ ကောင်းကြီးမင်္ဂလာရောက်ရှိမည်ဖြစ်၍ဘုရားသခင်၏ဘုန်းတော်နှံ့ပြားလိမ့်မည်။

ဖတ်ရှုရန်ကျမ်းချက်များ
 ကမ္ဘာဦး ၆၊ ၁၂၊ ၁၃၊ ၁၅၊ ၁၇၊ ၂၂။ တရား ၂၈။ ဆာလံ ၇၂။ ဟောရှာ ၃၂။
 ယော ၈။ တ ၇။ ရော ၄။ ဂလ ၃။ ဟေဗြဲ ၁။

လေ့လာခြင်း-ပေးခွန်းတိုများ

- ၁။ ကမ္ဘာဦးကျမ်း ၆:၉ ၌ ဘုရားသခင်၏ စိတ်ကိုတွေ့သော သူများ၏ အမည် သည်မည်သူနည်း။
 - (က) အာဒံ (ခ) နောဇ (ဂ) ဇနောက် နညသု (ဃ) အာဗေဗဗာန
- ၂။ ကမ္ဘာဦးကျမ်း ၆-၈ တို့၌ ဘုရားသခင်သည် ဆိုးသွမ်း သူများအား ဘုရားသခင်က မည်သို့ ဖျက်စီးလိုက်သနည်း။
 - (က) မြေငလျင် (ခ) အစာရှားပါး (ဂ) ဒီရေ (ဃ) ရောဂါများ
- ၃။ ကမ္ဘာဦးကျမ်း ၆-၈ ရှိဘေးဒုက္ခ၌ လူမည်မျှ ကယ်တင်ခြင်းခံခဲ့သနည်း။
 - (က) ၈ (ခ) ၁၈ (ဂ) ၈၈ (ဃ) ၈၀
- ၄။ ကမ္ဘာဦးကျမ်း ၆-၈ ရှိ ဘေးဒုက္ခ၌ သစ္စာရှိသူယုံကြည်သူများအားမည်သို့ ကာကွယ်ခဲ့သနည်း။
 - (က) သူတို့ကိုသင်္ဘော၌ နေစေခြင်း
 - (ခ) ဘုရားသခင်ကသူတို့ကိုဖွတ်ထားခြင်း
 - (ဂ) တောင်ပေါ်မှာနေခြင်း
 - (ဃ) ဘုရားသခင်ကသူတို့အားအဝေးသို့ သယ်သွားခြင်း။
- ၅။ ဘုရားသခင်က အာ ဗြဟံအား စကားမပြောခင် သူမည်သည့်နေရာမှာ နေသနည်း။
 - (က) ဘာဗုလုံ (ခ) ဗေဗလ နူအူ (ဂ) သောဒုံ သိသာ
 - (ဃ) ဥရမြို့ မ
- ၆။ အာ ဗြဟံအားမည်သည့်ပြည်နယ်သို့ ဦးဆောင်သွားသနည်း။
 - (က) အဲဂုတ္တုပြည် (ခ) ခါရန် (ဂ) ဇဒုံ နိသာ (ဃ) ရှာလင် နူနာ
- ၇။ ဧဝံဂေလိတရားကိုအာ ဗြဟံအားဟောပြောခဲ့သလား။
 - (က) ဟောပြောခဲ့သည် (ခ) ဖြစ်ကောင်းဖြစ်နိုင်ဘွယ်
 - (ဂ) မဟောပါ (ဃ) မသိခဲ့ပါ။

- ၈။ မည်သည့်အချိန်မှာ အာ ဗြဟံကဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်ကိုအပြည့်အဝ လက်ခံနိုင်မည်နည်း။
 - (က) သူရဲခံပြီးပြီ (ခ) ယေရူကမ္ဘာမြေပေါ် ပြန်လာ၍ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်တည်ထောင်စဉ်
 - (ဂ) မသိပါ (ဃ) အာ ဗြဟံသေခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ဂတိတော်လက်ခံနိုင် မည်မဟုတ်။
- ၉။ မည်သူသည်အာ ဗြဟံ၏အမြတ်ဆုံးသောမျိုးနွယ်ဖြစ်သနည်း။
 - (က) ယုဒ ကိဗျ (ခ) ယာကုပ် (ဂ) ယောသပ် သျနစု (ဃ) ယေရှု
- ၁၀။ မည်သည့်အချက်(၃)ချက်သည်ဘုရားသခင်ကအာ ဗြဟံအားဂတိတော် ပေး ခဲ့သနည်း။
 - (က) သူ၏အမျိုးအနွယ်ခါရန်ကိုပိုင်ဆိုင်မည်
 - (ခ) သူသည်ကောင်းကင်ဘုံ၌ ထာဝစဉ်နေမည်
 - (ဂ) သူ၏အမျိုးအနွယ်မှာ ကြီးမားသောလူမျိုးစုကြီးဖြစ်မည်
 - (ဃ) သူ၏တဦးတည်းသောမျိုးနွယ်မှာလူမျိုးစုအားလုံးကောင်းကြီး ရမည်
 - (င) သူသည်ချက်ချင်းအလွန်ချမ်းသာကြွယ်ဝမည်
 - (စ) သူ၏အမျိုးအနွယ်အားလုံးဘုရားသခင်ပေါ် သစ္စာရှိမည်
 - (ဆ) သူ၏မျိုးနွယ်များသည်အာ ဗြဟံ၏ယုံကြည်ခြင်းကိုအမြဲသတိရ နေမည်။

Carelinks, PO Box 152, Menai NSW 2234 AUSTRALIA www.carelinks.net